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Op basis van eigen waarneming is er een enorme populatie van Canadese ganzen in

regio Den Haag Ypenburg, Pijnacker, Nootdorp en Delft aanwezig. Deze ganzen

verplaatsen zich vaak in groepen van 100-200 exemplaren door woonwijken en

aangrenzende gebieden.

Zoals in het verleden is vastgesteld en op de website van de provincie Zuid-Holland

staat vermeld: 

Canadese ganzen horen van oorsprong niet in Nederland en Zuid-Holland thuis, maar

hebben zich de afgelopen jaren sterk uitgebreid, ook in onze provincie. Net als de

andere ganzensoorten veroorzaken de Canadese ganzen onder andere schade aan

landbouwgewassen en vormen ze een risico voor de veiligheid van het luchtverkeer.

Op basis van een landelijke vrijstelling mag overal in Nederland op de Canadese gans

gejaagd worden. Om te komen tot een evenwichtige situatie in Zuid-Holland ziet de

provincie helaas geen andere oplossing dan de populatie Canadese ganzen te laten

reduceren tot nul, waarbij we ruimte laten aan gezonde populaties van onze inheemse

ganzensoorten.

Naast de hierboven beschreven problematiek constateer ik dat:

- De overtollige aanwezigheid van de Canadese ganzen leidt tot gevaarlijke

verkeerssituaties, bijvoorbeeld daar waar auto’s en fietsen van een zelfde weg

gebruik maken,

- Grasvelden en speeltuinen nu al maandenlang ontoegankelijk zijn voor recreatieve

doeleinden omdat deze bezaaid liggen met de uitwerpselen van de ganzen, dan

wel de fysieke aanwezigheid van de ganzen die een agressieve houding ten

opzichte van kinderen en begeleidende ouders kunnen aannemen,

- Dat voet- en fietspaden vaak ontoegankelijk zijn door de vele uitwerpselen.



Pagina 2/2 1. Herkent u het boven beschreven beeld, zijn er hier bij u breder signalen over

ontvangen? Zo ja, kunt u dan aangeven hoe deze problematiek binnen de provincie

Zuid-Holland speelt?

Antwoord

Wij herkennen het beeld dat de aanwezigheid van ganzen, waaronder Canadese

ganzen, binnen de bebouwde kommen kan leiden tot overlast. Incidenteel ontvangen

wij en de Faunabeheereenheid Zuid-Holland hierover signalen van bewoners.

Daarnaast is het duidelijk dat de grote aantallen van diverse soorten ganzen zorgen

voor lokale aantasting van de waterkwaliteit, risico’s voor het luchtverkeer en

aanzienlijke schade aan landbouwgewassen.

2. Bent u het eens dat deze situatie tot een verminderd beleving van wonen, leven en

recreëren leidt voor de inwoners van Zuid-Holland?

Antwoord

Wij kunnen ons voorstellen dat de aanwezigheid van grote aantallen ganzen in de

leefomgeving van mensen leidt tot ervaren overlast. 

3. Kunt u zo concreet mogelijk aangeven wat geplande acties zijn, om de populatie van

de Canadese gans tot 0 te reduceren?

Antwoord

De Canadese gans is juridisch gezien geen exoot maar heeft de wettelijke status van

beschermde soort. Wel geldt er voor de Canadese gans een landelijke vrijstelling. Dat

betekent dat deze ganzensoort gedurende het gehele jaar mag worden gedood door

middel van afschot en dat de eieren onklaar mogen worden gemaakt. Het provinciale

ganzenbeleid is vastgelegd in het Ganzenbeleidskader Zuid-Holland (2015) en nader

uitgewerkt in het desbetreffende faunabeheerplan van de Faunabeheereenheid Zuid-

Holland (FBE). Op basis hiervan en in aanvulling op de genoemde landelijke

vrijstelling heeft de provincie Zuid-Holland ontheffing verleend voor het vangen en

doden met CO2 van ruiende ganzen.

Op grond van alle mogelijkheden zijn er in de afgelopen 5 jaar gemiddeld ruim 10.000

Canadese ganzen per jaar gedood in Zuid-Holland. In diezelfde periode zijn er per jaar

gemiddeld ook bijna 5.000 eieren onklaar gemaakt. Voor zowel het aantal gedode

ganzen als het aantal onklaar gemaakte eieren geldt dat er sprake is van een

stijgende lijn. Helaas echter geldt ook dat de aantallen van de diverse ganzensoorten,

waaronder de Canadese ganzen, niet afnemen of zelfs stijgen.

Ten slotte merken wij nog op dat er een taak en verantwoordelijkheid ligt bij de

gemeenten wanneer het gaat om het tegengaan van overlast binnen de bebouwde

kommen. De wildbeheereenheden kunnen gemeenten hierin ondersteunen.
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